
Zpráva správce plemenné knihy za rok 2022 

   U plemene Australská kelpie bylo celkem 15 vrhů s počtem 77 štěňat z toho 41 psů 

a 36 fen bez úhynu.  Byli  importováni 0 psú a 2 feny.  1 feny nezabřezla.  1 císařský 

řez. Import 1 pes a 3 feny. Poslední zápisové číslo je 775.                                                      

Bylo bonitováno celkem 13 AKE z toho 4 psi a 9 fen. 

   U plemene Welsh Corgi Cardigan bylo celkem 8 vrhů s počtem 64 štěňat z toho 27 

psů a 37 fen,bez úhynu.  Bylo importováno  celkem 27 z toho 11 psi a 17 fen. 3 feny 

nezabřezly a byl 3 x císařský řez.   Import 3 psi a 14 fen .                                                 

Poslední zápisové číslo je 677.                                                                                                  

Bylo bonitováno celkem 27 WCC z toho 4 psi a  23 fen.   

   U nejpočetnějšího plemene našeho klubu Welsh Corgi Pembroke bylo 44 vrhů 

s počtem 260 štěňat z toho 129 psů a 131 fen, bez úhynu. 11 fen nezabřezlo a byl 18 x 

císař. 2 feny vstřebaly plody. Importováno bylo 48 jedinců z toho 16 psů a 32 fen.                                             

Poslední zápisovým číslem je 2367.                                                                                                  

Bylo bonitováno celkem 54 WCP z toho 17 psů a 37fen 

   Srovnání  vrhů za rok 2022 s předchozím rokem 2021, u plemene AKE o 4 vrhy více a 

o 10 štěňat více, u WCC je to 4 vrhy méně a přesto o 10 štěňat více. U WCP bylo o 4 

vrhy více a o 71 štěňat více. Bonitovaných jedinců bylo v roce 2022 celkem 94 a to je o 

13 jedinců více než v roce 2021. 

Minulý rok jsem apelovala na chovatele zejména WCP,  aby importy a krytí dělali 

s rozvahou a více se zabývali jak rodokmeny, srovnávali  kvalitu, dobu dožití u 

příbuzných. Bohužel situace je stále stejná, nejvíce importů je z UA a RUA. O 

povahách již ani nehovořím.   Je to i neochota čekat na štěně možná i několik let. 

Z toho plyne je jednoduší štěně koupit jak housku na krámě bez znalosti co vlastně 

přivážíme za jedince. Jestliže chovatelé nebudou do budoucna ochotni změnit svůj 

přístup k importům a krytí, tak kvalita jedinců se bude horšit. Již nyní je to vidět na 

pohybu psů, velikosti a bohužel i v povahách.  

Konečně bylo zdárně dokončeno kárné řízení s chovatelskou stanicí Naše Poupátko, 

jak jsme uvedli na stránkách klubu. 

Bohužel jsme chtěli narovnat i chybu v kárném řízení s paní Gabrielou Vidimovou, 

která nemá zájem komunikovat. Nemáme žádný způsob jak změnit původní znění 

kárného postihu tak, aby korespondoval s našimi stanovami. 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Za správnost: Renáta Kinbergerová 

 

 


